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01) Goedkeuring van de verslagen van 28.2.2019, 

19.3.2019 en 2.4.2019 

OME legt uit dat zij geen tijd had om deze rapporten te schrijven. Hij is van plan 

om ze te schrijven voor de vergadering van de Raad van Bestuur in juni. 

02) UNCRPD - Toezicht op de uitvoering door België - 
Vergadering met het "coördinatiemechanisme": Joachim 
Lommelen en Gauthier Cocle. 

a) Werkwijze voor de toekomst 
• GM vroeg naar het gehandicaptenplan? 
• GC heeft uitgelegd dat : 

o aan de positieve kant zijn we erin geslaagd om de 
"Handistreaming"-logica door te geven. Sommige ministers 

hebben "het spel gespeeld". Dit heeft bijgedragen tot de 
structurering van de werkzaamheden van de contactpunten op 
politiek niveau.  



o Aan de negatieve kant vindt hij dat het plan geen succes is, 

omdat sommige ministers zich niet hebben aangemeld. 
Bovendien is er een gebrek aan samenwerking tussen ministers 

en overheden. Dit is een belangrijk aandachtspunt. We hebben 
geprobeerd een vervolg te krijgen met een driemaandelijks 
verslag aan de Raad van ministers. Het werkte niet goed. Ook 

is er het hele aspect van de effectbeoordeling. Het wordt door 
velen gezien als een "nutteloze" administratieve overbelasting. 

Dit was een van Demir's verzoeken, om geoperationaliseerd te 
worden met Franken. Sinds de val van de gvt is dit geen 
prioriteit meer. Binnenkort zullen er de resultaten van het VN-

proces zijn die zullen aantonen dat we in deze richting moeten 
gaan. 

• GM wijst erop dat in de evaluaties van het BDF na de verkiezingen zal 
worden geëist dat het gehandicaptenbeleid onder de 
verantwoordelijkheid van een minister komt te vallen: alleen op die 

manier kan worden gewaarborgd dat het gehandicaptenbeleid een 
prioriteit is. Door 4 maanden met Peters te werken, zagen we een 

verschil. Historisch gezien is het elke keer dat we een minister 
hebben gehad, beter geweest.  

• EDS vraagt zich af wat er nodig is om handistreaming beter te laten 
werken? Kan uw eenheid concrete oplossingen voorstellen? Het 
systematische antwoord van de systeemministers was "Ik heb niet de 

bevoegdheid voor gehandicapten".... Elke minister moet begrijpen 
dat hij of zij concrete maatregelen moet voorstellen. 

• Het GC antwoordde dat er een dialoog moet worden gevoerd tussen 
de verantwoordelijke minister en elk kabinet. We hadden wat 
uitwisselingen met het Vrouwen- en Hereninstituut. Ze hadden 

hetzelfde probleem.... Maar we werden gekenmerkt door de 
reactiesnelheid van het kabinet van de premier. Hetzelfde geldt voor 

Peeters. Zij hebben de mogelijkheid om een bestand over te nemen 
met een "resultaat" oriëntatie. Voor een staatssecretaris is het 
noodzakelijk dat hij door zijn onderdirecteur wordt gevalideerd. Dit 

belemmert het hele proces. 
• GM benadrukt dit door te specificeren dat de minister van 

Buitenlandse Zaken moet worden uitgenodigd voor de Raad van 
Ministers, wat niet altijd het geval is. 

• GC vestigt de aandacht op de noodzaak om het bewustzijn te 

vergroten en de contactpunten voor personen met een handicap van 
bedrijven te informeren. 

• VDE wijst erop dat de lijst met vragen waarschijnlijk een goed 
hulpmiddel zal zijn. Het verslag van België zal het Comité op 
specifieke punten moeten antwoorden.  

• Het GC is van mening dat de volgende minister naar aanleiding 
hiervan een statusrapport zal hebben. Hij zal een kader hebben om 

aan te werken. Het zou ook het interfederale werk moeten 
vergemakkelijken. Sommige aspecten zullen ten minste in termen 
van uitwisseling moeten worden aangepakt 

• Het GC heeft uitgelegd hoe beperkt het MRM-team is: het zijn er 
maar twee. Hij hoopt nog steeds een derde persoon te hebben voor 

het Belgische rapport. 



• GM is van mening dat het niet mogelijk is om alle taken uit te voeren 

als het er maar twee zijn. Netwerken vergen veel energie 
• GC legde uit dat zij ook werkt aan de follow-up van sommige 

dossiers, zoals de EAA. Het vertrek van Greet van Gool betekent 
helaas niet dat er een vervanging nodig is. 

• GM wijst erop dat wij als maatschappelijk middenveld zullen laten 

zien wat goed en wat niet goed is en dat als het 
coördinatiemechanisme te slecht is uitgerust, het niet in staat zal zijn 

om de nodige antwoorden te geven. 
• GC antwoordde dat de prioriteit voor 2019 het verslag zal zijn. De 

rest zal een beetje secundair zijn. Als de BDF heeft geleid tot een 

voorstel, is het coördinatiemechanisme open....... 
• GM stelt zich voor dat overheden niet weten hoe ze er veel aan 

moeten doen. Weten ze wat de BDF zegt? 
• Het GC heeft bevestigd dat dit deel uitmaakt van de werkzaamheden 

van het coördinatiemechanisme: het zal de bezorgdheid van de 

vereniging doorgeven aan de betrokken diensten en de 
contactpunten. Met dit in het achterhoofd stelden zij UNIA voor om 

een bijeenkomst te organiseren met de focal points om hun verslagen 
te presenteren. 

• GM herinnert eraan dat tijdens de constructieve dialoog over het 
eerste verslag van België de vertegenwoordigers van de verschillende 
entiteiten zeer verbaasd waren over de kwaliteit van de door het 

Comité gestelde vragen 
b) European Accessibility Act (EAA) - follow-up  

• GC legde uit dat dit verband houdt met Joachim Lommelen. 
c) Conferentie van de staten die partij zijn (COSP) 

• Het GC heeft bevestigd dat er geen beleid aanwezig zal zijn op COSP. 

Na de Coormulti bijeenkomst hebben de verschillende stakeholders 
tot 22 mei de tijd om hun bijdragen in te sturen en dan zullen we 

deze verspreiden. Hij herinnerde eraan dat de oefening zeer 
geformaliseerd is. We hebben maar drie minuten. Dus we moeten 
beknopt zijn. Wat de Side-Events betreft, organiseert België samen 

met de Europese Commissie (EC) een evenement over de Europese 
European Disability Card. Ima Placencia nodigde PG uit om te 

spreken. De EG heeft een externe evaluatie beloofd. Het verslag zal 
aan de volgende Commissie worden voorgelegd. De statistieken 
toonden een piek in de vraag naar kaarten aan het eind van het jaar.  

GM is van mening dat we de communicatie in onze publicaties weer 
op gang kunnen brengen... 

03) UNCRPD - COSP NY - 11-13/06/2019 

a) Programma  

• ThD vroeg of het interessant was om deel te nemen aan de "civil 
society" dag?  

• PG antwoordde dat het altijd interessant is om er te zijn.... 
• GM bevestigt dat er soms goede verrassingen zijn.... 

b) BDF & CSNPH afgevaardigden 

• Pierre Gyselinck 
• Thomas Dabeux 

c) Coormulti"-vergadering - 09/05/2019  



• OME, legt de belangrijke aspecten uit van wat hij presenteerde. 

Omdat hij de enige vertegenwoordiger van het maatschappelijk 
middenveld was, kon hij vrij uitgebreid zijn. De leden van de Raad 

van Bestuur ontvingen de tekst van zijn presentatie. 
• GM vroeg of het voor België mogelijk zou zijn om te praten over het 

feit dat een handicap zo specifiek en transversaal is dat het 

gerechtvaardigd zou zijn om een minister aan het hoofd van deze 
kwestie te stellen. 

d) Verklaring van België 
• Het proces werd uitgelegd door Gauthier Cocle tijdens het vorige 

punt. 

e) Side Event op EDC - Deelname PG 
• Dit werd uitgelegd door Gauthier Cocle tijdens het vorige punt.... 

04) UNCRPD – Tweede en derde verslag van België - 
"Lijst van onderwerpen":  

a) "Lijst van problemen" 

• OME legde uit dat het Comité voor de Rechten van Personen met 
een Handicap zijn "Lijst van Problemen" aan de Belgische Staat 
heeft overgemaakt. Uit een eerste lezing bleek dat de vragen 

correct beantwoordden aan de verwachtingen van het BDF. Het 
secretariaat is gestart met de vertaling in het Frans, Nederlands en 

Duits. Besloten werd om dit document ook in het Frans te vertalen, 
ondanks het feit dat het een officiële VN-taal is, omdat het niet 

mogelijk is om te weten wanneer de officiële Franse vertaling 
beschikbaar zal zijn. 

b) Methodologische noot ;  

• OME presenteert de methodologische notitie zoals deze als bijlage 
bij de uitnodiging is verstuurd. 

• GM vroeg wat de volgende stappen zouden zijn met betrekking tot 
de maatregelen die moeten worden genomen met betrekking tot het 
Comité voor de rechten van personen met een handicap. 

• OME wijst erop dat België nu één jaar de tijd heeft om deze vragen 
schriftelijk te beantwoorden. Dit brengt ons tot eind april 2020. 

Vervolgens zal België door het Comité worden uitgenodigd om deel 
te nemen aan de "Constructieve Dialoog". Normaal gesproken zou 
dit in september 2020 gebeuren, maar volgens de International 

Disability Alliance zou dit het beste zijn voor september 2021. 
Maatschappelijke organisaties die een alternatief rapport hebben 

ingediend zullen worden uitgenodigd om deel te nemen. Dit is 
belangrijk om "druk uit te oefenen" op regeringen. 

• GM beveelt aan de voorzitters van de adviesraden toe te voegen 

wanneer de vertaling beschikbaar is. 

05) UNCRPD - 10 jaar van de Conventie: actieproject, 
tweede semester. 

Het punt werd uitgesteld tot de vergadering van de Raad van Bestuur in juni. 



06) UNCRPD - Werkforum 13/05/2019 :  

a) Programma 

b) Notulen van de vergadering  
• OME legt uit dat  

i. De kwaliteit van het Werkforum van de dag ervoor was zeer 

goed, met algemene interventies van goede kwaliteit, zowel 
qua inhoud als qua vorm (geen al te snelle presentaties). 

ii. Wat het panel voor stemrecht betreft, heeft Nora Bednarski, 
een voormalige EOF-werknemer die onlangs tot 
gemeenteraadslid is verkozen, ingegrepen. Nadia Haddad 

stelde vervolgens een vraag over het feit dat mensen met 
een handicap in België niet zouden mogen stemmen met de 

steun van de persoon van hun keuze en in de stemhokje 
zouden worden vergezeld door partijgetuigen. Nora Bednarski 
heeft geantwoord door uit te leggen wat wettelijk verplicht is.  

• PG leest een twittittitt die door EDF is verzonden met 
behulp van de tekst van Nadia Haddad, zonder het 

antwoord van Nora Bednarski. 
• De Raad merkt op dat dit type twitt een veralgemening 

van de feiten is, die waarschijnlijk op zichzelf staat en 
verband houdt met een misverstand over de wet door 
een ambtsvoorzitter. Hij vroeg het secretariaat contact 

op te nemen met Catherine Naughton over dit 
onderwerp... 

• Met betrekking tot het panel "dat uw rechten onder de UNCRPD 
verdedigt, legt OME uit 

i. Dat hij teleurgesteld was door de tussenkomst van Olivier De 

Schutter, die hij het meest verwachtte. De nadruk zou liggen 
op de versterking van het recht op inclusief onderwijs. Zijn 

interventie richtte zich uitsluitend op bevoegdheids- en 
proceduregeschillen tussen de verschillende rechtbanken. Het 
was uiterst technisch en daarom moeilijk te volgen voor 

mensen die het niet regelmatig volgen. 
ii. dat de andere drie interventies interessant waren over de 

wijze waarop de organen voor gelijke kansen, de Europese 
ombudsmannen en de speciale rapporteur van het UNCRPD 
hun acties hebben opgezet en georganiseerd. 

• Het panel voor de interactie tussen het UNCRPD en andere 
internationale overeenkomsten  

i. dat de interventies inzicht verschaften in de manier waarop in 
het kader van deze verschillende internationale instrumenten 
wordt gewerkt.  

ii. Dat de discussie met het publiek resulteerde in virulente 
aanklachten door UNCRPD content advocates tegen 

belanghebbenden op de Oviedo Conventie en de Conventie 
over de bescherming van kwetsbare volwassenen. 

07) Raad van Europa - Herzien Europees Handvest van 
sociale rechten - Groep 4 - Kinder- en gezinsmigranten : 
BDF bod (30/04/2019) 



• OME licht toe dat dit punt ter informatie op de agenda staat: het voorstel 

van het BDF is naar de Raad van Europa gestuurd. 

08) CEDAW :  

a) Analyse van het Belgische rapport - oktober 2019: planning van het BDF-
alternatiefrapport 

• KBH introduceert item : 
• Het idee is om vragen voor te stellen aan de CEDAW-

commissie op basis van de inhoud van het BDF-
alternatiefrapport. 

• Tijdens een vergadering van het "UNCRPD-toezichtcomité" 

begin juli zal de CEDAW-tekst worden gepresenteerd, wat het 
BDF in deze context en de methodologie reeds heeft gedaan. 

• In juli zal er een informatievergaring plaatsvinden, gevolgd 
door de voorbereiding van ontwerpvragen.  

• Deze kwesties zullen worden besproken tijdens een 

vergadering in september en worden afgerond tijdens een 
vergadering in oktober. 

• Voorstellen voor vragen zullen uiterlijk op 10 oktober worden 
verzonden.  

• ThD vraagt of het wettig was voor BDF om aan deze tekst te werken. 
• GM antwoordt dat we in België inderdaad niet aan deze kwestie 

hebben gewerkt en dat het niet in ons belang is om 

vrouwenorganisaties met een handicap gescheiden te houden van 
mannenorganisaties met een handicap. 

• OME legt uit dat het BDF altijd heeft geprobeerd om zich in te zetten 
voor andere mensenrechteninstrumenten door er de specifieke 
dimensie van handicaps in op te nemen. Het produceerde rapporten 

in het kader van het CEDAW in 2014, maar ook in het kader van het 
Verdrag tegen foltering, over de rechten van het kind.... Elke keer 

werd de werkbasis afgeleid van de inhoud van het alternatieve 
UNCRPD rapport. Aan de andere kant is de publicatie van de UGent 
studie een goede gelegenheid om naar dit soort realiteit te kijken. 

Aan de andere kant wordt met de komst van Khadija het secretariaat 
versterkt. Aanbieden om aan dit proces te werken is een goede 

manier om hem een duidelijk dossier te geven om de komende 5 
maanden te beheren. 

• EdS vindt het jammer om te zeggen dat we op het niveau van het 

BDF minder hebben gedaan aan de rechten van het kind. Zij stelde 
voor om het plan tijdens de bijeenkomst in juni te verminderen en 

per e-mail te werken aan de toekomst. 
• OME vroeg of de organisatie van de eerste week van juli mogelijk zou 

zijn... 

• De Raad van Bestuur gaat akkoord met het volgende 
b) EOF workshop, 02/06/2019, 14.00 uur: GM-interventie. 

• OME legde uit dat EDF EDF de BDF had uitgenodigd om tijdens haar 
AVA te spreken op een workshop. De interventie zou zich toespitsen 
op de methodologie die het BDF toepast om een alternatief CEDAW-

rapport op te stellen. Het zou niet over de inhoud gaan. 



• De Raad van Bestuur was het erover eens dat GM het woord moet 

nemen op basis van wat onder a) is overeengekomen. 

09) Europese verkiezingen: Follow-up van het BDF-
memorandum - vergadering met de kandidaten 
07/05/2019  

• De leden van de Raad van Bestuur zijn van mening dat de vergadering 
goed is verlopen. Uiteraard waren de interventies zeer eensgezind en 
waren ze gericht op de ervaringen van mensen die voor het grootste deel 

waren gekozen op basis van hun nabijheid tot het thema van de handicap. 

10) EDF AGA - Brussel - 01-02/06/2019  

a) Afgevaardigden 
• De afgevaardigden zijn ThD en PG. 

b) Waarnemers  
• KBH en OME zijn geregistreerd als waarnemers. Zij zullen aanwezig 

zijn op zondag... 
c) Luidsprekervoorstellen van het BDF: Vincent Snoeck, Dr. Tina Goethals... 

• Het secretariaat stelde deze twee sprekers voor. Voor Tina Goethals 

werd dit in het kader van het CEDAW geweigerd omdat het doel van 
het seminar niet is om te werken aan de inhoud, maar aan de 

methodologie voor het opstellen van het verslag. Voor Vincent 
Snoeck, was er geen reactie van EDF... 

d) Ontoegankelijkheid Bxl: klacht EDF-lid + Monitoring Stad Brussel 

• De e-mailuitwisseling werd verzonden ter informatie. Dit toont aan 
dat wanneer een Europese organisatie een beroep doet op een 

administratie, er een follow-up is.  
e) Aandachtspunten: Evaluatie door de lidstaten - effect op het BDF 

• Er werd op gewezen dat we niet mogen vergeten dit te vermelden 

als er nog andere elementen zijn. Dit is niet het geval 
• De Raad van Bestuur heeft bevestigd dat het niet mogelijk zou zijn 

om op dit punt in zijn huidige vorm te stemmen: meer dan 50% van 
de personen met een handicap in de organen van het BDF en in de 

organen van de bij het BDF aangesloten verenigingen is niet iets dat 
in de statuten moet worden opgenomen. Dit soort eisen is 
onmogelijk te controleren... 

11) CSA - Handvest voor toegankelijkheidskwaliteit - 
Toezichtgroep 05/06/2019 :  

a) Nut van de deelname van de BDF? 

• GM verklaart dat de rol van BDF in deze onderhandelingen van 
doorslaggevend belang was. Het zou goed zijn als de BDF er zou 

zijn voor de operationalisering... 
b) Wie zou deelnemen? 

• Marie-Florence Devalet zou aanwezig moeten zijn voor de FFSB en 

iemand zou er moeten zijn voor de ONA. 



• Op deze datum is er geen lid van de Raad van Bestuur 

beschikbaar. 
• GM vraagt of OME mag gaan? 

• OME antwoordde dat ja 

12) BDF - Leden: Doof Vlaanderen - Gerechtelijke 
procedures - Uren doventolken "Geen pretje zonder 
tolk". 

• Dit is een actie onder leiding van Doof Vlanderen. Ze vragen de BDF om 

door te geven op het gebied van communicatie... 
• De Raad van Bestuur is van mening dat het niet nodig is om het volgende 

door te geven 

13) BDF - Leden: badges 03/12 

• ASPH is van plan de productie van 03/12 badges te hervatten 
• Een krabbel om op te sturen. Het secretariaat neemt deel aan de 

vergadering. 

14) BDF - Leden: AP3 - Te weinig rekening houden met 
de meervoudige handicap in de functies van de BDF. 

• VDE legt uit dat Jocelyne Burnotte de BDF-notitie niet steunt, omdat ze 
vindt dat er niet genoeg plaats is voor mensen met een meervoudige 
beperking. Moeten we hem antwoorden? 

• ThD is van mening dat het de mogelijkheid heeft gehad om deel te nemen 
aan het hele proces. Ze heeft het niet gedaan.  

• GM wijst erop dat haar reactie niet atypisch is in relatie tot haar houding 
op andere gebieden. Na veel aandringen werd een werkgroep voor 
materiële hulpmiddelen opgericht. Ze was uitgenodigd, kwam nooit, maar 

daarna is ze geschokt dat we niet genoeg rekening houden met de kwestie 
van de hygiënebescherming...... 

• ThD wijst op het feit dat er de "je moet betrokken raken om je ideeën over 
te brengen" kant is, aan de andere kant is er ook het feit dat er veel 
informatie is en dat mensen niet veel volgen. 

• GM herinnert eraan dat het BDF zeer technisch is, dus er zijn weinig 
verenigingen die kunnen volgen.  

• De Raad van Bestuur heeft besloten vooralsnog niet te verhuizen. 

15) BDF - UBO-voorschriften - Naleving  

• EdS legt uit dat Altéo nog steeds geen informatie heeft over wat te doen. 
• OME vraagt de leden om de informatie door te geven aan het secretariaat 

wanneer ze die hebben. 

16) BDF - Boekhouding 

a) Rekeningafschrift 
• OME verklaarde dat de meeste bijdragen van de leden zijn betaald. 

Indien nodig wordt er een herinnering gestuurd. 



b) Zoeken naar een boekhoudafdeling 

• OME legt uit dat het door haar als niet overtuigend beschouwde lood 
niet doorslaggevend was. Het zal nodig zijn om prijzen te vragen 

aan een aantal accountants in de buurt van de Finto. 

17) Europese Commissie - 15 mei - Werkgelegenheid en 
redelijke aanpassingen - voorbereiding van de toespraak 
van Emilie De Smet 

• EdS komt tussenbeide voor de BDF. De deelnemers zijn voornamelijk 

werkgevers, voornamelijk Nederlandstaligen. KDH zal zijn interventie 
voorbereiden. 

18) BDF - Time-timer: aankoop 

• PG legde uit dat de tool nuttig is gebleken tijdens de bijeenkomst met de 

kandidaten voor de verkiezingen. 
• VDE stelt voor dat de BDF de aankoop doet: het zou goed zijn de 

vergaderingen te disciplineren. 
• De Raad van Bestuur besluit dat de aankoop moet gebeuren op basis van 

een budget van ongeveer 60,00€. 

19) Varia 

• Uitnodiging Jasmien Herssens - Universeel ontwerp  
o Twee mensen die hun doctoraat presenteren in Hasselt  
o te antwoorden dat de BDF niet de mogelijkheid heeft om aanwezig 

te zijn  


